
 
Vastaus valtuustoaloitteeseen / Bussipysäkeille opastetaulut ja bussien 
aikataulut kuntoon 
 
Kaupunginvaltuusto 13.02.2023 § 14  
  
 
 

Valtuutettu Cygnel esitti seuraavan valtuustoaloitteen: 
 
“Kaupungin bussilinjat kulkevat suureksi osaksi tyhjillään. Bussilla 
matkustamista edistäisi, jos kaupunkilaiset ja ulkopaikkakuntalaiset 
saisivat helposti selville, mistä ja mihin mikäkin bussi kulkee ja jos 
aikataulut olisi paremmin sovitettu koululaisten ja opiskelijoiden 
tarpeisiin.  
 
Siksi esitän, että kaupunki hankkisi tärkeimmille bussipysäkeille 
(esim. linja-autoasema, tori, Koivuhaan palvelukeskus, sairaala, 
Heinolankaari, VesiVeijari, kampusalue) sähköisen opastustaulun, 
josta näkyisi kyseisellä pysäkillä kulkevien bussilinjojen numerot, 
ajantasaiset bussien sijainnit kartalla sekä aikataulut. Nykyään 
tällaiset opastetaulut löytynevät kaikista vähänkään suuremmista 
kaupungeista. 
 
Muille pysäkeille on laitettava muulla tavoin näkyviin se, mikä 
bussilinja kyseisen pysäkin kautta kulkee, mikä pysäkki on kyseessä 
ja mielellään myös nettisivuosoite, josta aikataulut löytyvät.  
 
Edellä mainituilla keinoilla kaupunkia tai bussilinjoja hieman 
vähemmänkin tunteva voisi uskaltautua kulkemaan bussilla paikasta 
toiseen. 
 
Bussien aikatauluissa on myös korjattavaa. Monilla koululaisilla ja 
opiskelijoilla on nyt se tilanne, että bussi tulee koululle esim. 5-10 
minuuttia sen jälkeen, kun koulu on alkanut. Synkronoinnin koulujen 
aikataulujen kanssa pitäisi toimi paremmin.” 
 
 

 Liite A § 14  Allekirjoitettu valtuustoaloite 
 

Päätös Kaupunginvaltuusto päätti merkitä aloitteen pöytäkirjaansa ja saattaa 
sen kaupunginhallituksen käsittelyyn. 

 
 
Kaupunginhallitus 02.10.2023 § 422  
  
 
 
 Liite A § 422 Allekirjoitettu valtuustoaloite 
 
Valmistelija Vs. kaupunkisuunnittelupäällikkö Päivi Cainberg, erityisasiantuntija 

Jouni Laitinen ja liikenneinsinööri Jukka Harju 
 



Byssen matkustajamäärien kehitys on nouseva ja kolmas 
liikennöintivuosi osoittaa, että asiakkaat ovat alkaneet löytämään 
Byssestä liikkumavälineen itselleen oman auton sijasta. 
Liikennöitsijä on rakentanut aikataulut yhdessä kaupungin kanssa 
mahdollisimman monelle koululaiselle / opiskelijalle sopivaksi. 
Kaikille oppilaille aikatauluja ei ole mahdollista tehdä sopiviksi. 
Vuosittain järjestetään Byssen asiakastyytyväisyyskysely. Tuloksista 
tulee ilmi, että pysäkkien kehittäminen on usein toivottu 
parannuskohde. Hyvä olisi saada pysäkkisyvennykset pysäkeille, 
jolloin niiden talvikunnossapito olisi helpompaa. 
 
Digitaalisten näyttötaulujen hankkimista keskeisimmille pysäkeille on 
harkittu. Ne vaativat sähkö- ja tietoliikenne liittymän toimijakseen. 
Useille pysäkeistä ne ovat vaikeasti toteutettavissa ja tulevat kalliiksi. 
Bussien kulkua voi seurata reaaliaikaisesti ”Bussit kartalla” 
sovelluksen kautta. Puhelimeen on myös ladattavissa matkahuollon 
”Reitit ja liput” mobiilisovellus. Sovelluksella voi ostaa matkalippuja ja 
optimoida vaihdokset eri linjojen välillä. Digitaalisten näyttötaulujen 
tarve on vähentynyt erilaisten matkaa helpottavien sovellusten tulon 
jälkeen. 
 
Valtuustoseminaarissa 25.9.2023 käsiteltiin joukkoliikenteen 
nykytilaa ja työpajoissa mietittiin kuinka linjastoa, 
hinnoitteluperiaatteita ja palvelutasoa tulisi kehittää seuraavassa 
joukkoliikenteen kilpailutuksessa. 
 
Yhteenvetona voidaan todeta, että valtuustoaloitteen mukainen työ 
bussipysäkeille opastetaulut ja bussien aikataulut kuntoon on jo 
käynnissä ja tullaan huomioimaan seuraavassa joukkoliikenteen 
kilpailutuksessa. 

 
Kaupunginjohtaja Kaupunginhallitus päättää esittää valtuustolle, että se 
 

1. merkitsee aloitteen johdosta suoritetut toimenpiteet tiedoksi 
 

2. katsoo aloitteen tulleen käsitellyksi. 
 

 
Päätös Kaupunginhallitus hyväksyi päätösesityksen. 
 
Kaupunginvaltuusto 23.10.2023 § 110    
39/00.01.06/2023    
 

 
Liite A § 110 Allekirjoitettu valtuustoaloite 
 

Kaupunginhallitus Kaupunginvaltuusto päättää 
 

1 merkitä aloitteen johdosta suoritetut toimenpiteet tiedoksi. 
 

2 katsoo aloitteen tulleen käsitellyksi. 
 

Päätös Kaupunginvaltuusto hyväksyi päätösesityksen. 


